



Guy Clément

CEPS Programme Manager

Curriculum vitae

On 1 April 2015, Mr. Guy Clément took up the position of Central Europe Pipeline System (CEPS) Programme Manager in Versailles, France. The CEPS Programme is part of the NATO Support and Procurement Organisation (NSPO). As Programme Manager, Guy Clément is responsible for the successful management of the operation, financing and maintenance of the CEPS Programme.

Guy Clément was the Director General for Material Resources for Belgian Defence from June 2010 until March 2015. In this position he was responsible for the acquisition and life cycle support of all material resources of Belgian Defence. He was promoted to the rank of lieutenant-general in March 2012.

He holds a master of engineering sciences degree specialized in telecommunications and ballistics from the Polytechnic Faculty at the Belgian Royal Military Academy. He is also a graduate of the US Army Command and General Staff Officer Course at Fort Leavenworth (Kansas - USA) and holds the General Staff certificate from the Belgian Royal Defence College.

Starting his career he was an Air Defence officer and assumed command at platoon and battery level in HAWK units in Germany. As a Lieutenant-Colonel he assumed battalion command of the 14th Anti-aircraft Artillery Regiment (14A) equipped with the MISTRAL system in Belgium. As a freshly promoted major general he was Commander of the Royal Defence College in 2005-2006.

Guy Clément had a large experience in the Belgian Defence Staff. As a captain he served first as assistant to and subsequently as the project officer for the HAWK weapon system. As a major and lieutenant-colonel he was assistant to the National Armaments Director, consecutively in charge of the cooperative army investment programmes, of the sale of surplus equipment and later responsible for international relations.

As a Colonel he served within the Equipment and Logistics Section of the Army Staff as assistant in charge of studies. In this position, he participated in the preliminary studies for the reorganisation of the Belgian Armed Forces into an integrated joint structure, acting as project officer for the restructuring of all logistic support units. At the beginning of 2002, he was appointed to the newly created Directorate General Material Resources, where he formed and headed the new Ground Systems section responsible for the integrated management of all ground systems within the Department of Defence.

Early 2007, he became Chief of the CIS & Infrastructure Division of the Directorate General Material Resources where he was responsible for the acquisition and life cycle support of all Communication and Information Systems and of the Infrastructure of Belgian Defence.

Born in Knokke (Belgium) in 1955, Guy Clément is married and has a daughter.



Guy Clément

Directeur du programme de réseau
d'oléoducs en Centre-Europe

Curriculum vitae

Le 1er avril 2015, M. Guy Clément prend les fonctions de Directeur du programme du réseau d'oléoducs en Centre-Europe (Central Europe Pipeline System (CEPS)) à Versailles, en France. Le programme CEPS fait partie de l'Organisation OTAN de soutien et d'acquisition (NATO Support and Procurement Organisation (NSPO)). En tant que Directeur de programme, il est responsable de la bonne gestion de l'exploitation, du financement et de la maintenance du programme CEPS.

De juin 2010 à mars 2015, Guy Clément assume la fonction de Directeur général des Ressources Matérielles (DGMR) de la Défense belge. À ce poste, il est responsable de l'acquisition de toutes les ressources matérielles de la Défense belge, ainsi que de leur soutien pendant leur cycle de vie. En mars 2012, il est promu au grade de Lieutenant-Général.

Il est titulaire d'un diplôme d'ingénieur civil dans les spécialités télécommunication et balistique obtenu à la Faculté Polytechnique de l'École Royale Militaire belge. Il est également diplômé de l'US Army Command and General Staff Officer Course de Fort Leavenworth (Kansas - USA) et titulaire du Brevet d'état-major de l'Institut Royal Supérieur de Défense belge.

Il débute sa carrière en tant qu'officier de défense anti-aérienne et assume le commandement aux niveaux peloton et batterie dans des unités HAWK en Allemagne. En tant que Lieutenant-Colonel, il commande le 14e Régiment d'artillerie anti-aérienne (14A) équipé du système MISTRAL en Belgique. Par la suite, fraîchement promu au grade de Général-Major, il est désigné comme Commandant de l'Institut Royal Supérieur de Défense de 2005 à 2006.

Guy Clément a une solide expérience d'état-major au niveau belge. En tant que Capitaine, il occupe dans un premier temps un poste d'adjoint puis devient officier projet pour le système d'arme HAWK. En tant que Major et Lieutenant-Colonel, il passe à la Direction Nationale de l'Armement où il est chargé successivement des programmes d'investissement collaboratifs de la Force Terrestre, de la vente du matériel devenu excédentaire, puis des relations internationales.

En qualité de Colonel, il rejoint la Section Équipement et Logistique de l'État-major de la Force Terrestre comme Adjoint Études. Dans cette fonction, il participe aux études préliminaires sur la réorganisation des Forces armées belges en une structure interarmées unique, et il est pilote pour la restructuration de toutes les unités d'appui logistique. Au début de l'année 2002, il est nommé au sein de la nouvelle Direction Générale des Ressources Matérielles, où il occupe la fonction de Chef de section Matériel Roulant dans la Division Systèmes. Cette section est chargée de la gestion intégrée de tous les matériels roulants de la Défense.

Début 2007, il est désigné comme chef de la Division CIS & Infrastructure au sein de la Direction Générale des Ressources Matérielles, où il est responsable de l'acquisition de tous les systèmes de communication et d'information et de l'infrastructure de la Défense belge, ainsi que de leur soutien pendant leur cycle de vie.

Guy Clément est né à Knokke (Belgique) en 1955. Il est marié et a une fille.